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Geachte mevrouw Kerkmans, 
 
Bij deze de beantwoording van uw vragen van 6 september 2015 omtrent vuurwerk tijdens de 
jaarwisseling.  

1. Vindt het College de jaarlijkse gevolgen (financieel en onrust en geweld) van vuurwerk 
voor onze stad aanvaardbaar. Zo ja, waarom?  
 
Het College vindt geen enkele vorm van onrust, geweld en schade aanvaardbaar. Dat is ook de 
reden waarom  ieder jaar een werkgroep met onder andere de politie, brandweer en het 
jongerenwerk aan de slag gaat om afspraken te maken, zodat de jaarwisseling vooral een feest 
blijft zonder (enorme) excessen.   

2. Wat vindt het College van de jaarlijkse piek aan uitstoot van fijnstof en broeikasgassen 
ten opzichte van de klimaatdoelstellingen die deze stad en de nationale overheid heeft?  
 
Een piek aan uitstoot van fijnstof en broeikasgassen is nooit fijn. Ten opzichte van de 
klimaatdoelstelling van onze stad (CO2 neutraal in 2040) kunnen we helaas niet veel; de impact 
van fijnstof is sterk gerelateerd aan de weersomstandigheden die er op dat moment heersen en 
wordt niet gemeten. Daarnaast speelt fijnstof geen rol in de doelstelling CO2 neutraal in 2040. In 
het actieprogramma heeft deze jaarlijkse piek geen plek binnen de aandachtsgebieden en wordt 
door ons, vanwege alle onzekere factoren, niet meegenomen in de monitoring. 
 
3. Heeft het College wel eens laten berekenen hoeveel het zou kosten om een centraal 
vuurwerk te houden, op bijvoorbeeld alleen in het centrum en/of op een aantal strategisch 
gesitueerde plekken in de stad? Is er besparing mogelijk op het gebied van uitstoot van 
schadelijke gassen en stoffen en van financiën?  
 



 

 

 

 

 

 pagina 2 

Het College heeft geen berekening laten doen naar de kosten voor een centraal vuurwerkshow. 
Wij kunnen dan ook niks zeggen over mogelijke besparingen op het gebied van financiën. Op het 
gebied van uitstoot van schadelijke gassen en stoffen denken wij dat vermindering wel mogelijk is.  

4. Hoe staat het College tegenover de risico’s die inwoners en dieren van de stad elk jaar 
lopen met betrekking tot ernstige angst, ademhalingsproblemen, oogletsel, brandwonden, 
verloren ledematen of zelfs een fataal ongeluk als gevolg van het afsteken van legaal en 
illegaal particulier vuurwerk? Hierbij opgemerkt dat 50% van de slachtoffers toeschouwers 
zijn en 50% van de ongevallen door legaal vuurwerk wordt veroorzaakt.  
 
Wij vinden het, net als u, buitengewoon treurig dat er ieder jaar weer zoveel slachtoffers zijn van 
vuurwerk. Een lichtpuntje is dat door de verkorte afsteektijden van vorig jaar, het aantal 
slachtoffers met 18% is afgenomen ten opzichte van het jaar daarvoor. Het blijft voor iedere burger 
de eigen verantwoordelijkheid om maatregelen te nemen voor de eigen veiligheid, zoals het 
dragen van een veiligheidsbril en houden aan de richtlijnen voor het afsteken van vuurwerk. Ook 
het beschermen van huisdieren is een verantwoordelijkheid van de eigenaar. Het aantal incidenten 
met dieren is volgens de Dierenambulance Gouda en Omstreken (DAGO) ook afgenomen ten 
opzichte van voorgaande jaren. In het verleden waren vooral dieren in het wild het doelwit van 
vuurwerkvandalisme. Ook bij deze dieren is het aantal incidenten afgenomen.   
 
5. Op welke plekken en waar in Gouda zal deze komende jaarwisseling geen vuurwerk 
mogen worden afgestoken? Gaat u daarvoor bewoners, de gezondheidszorg, hulpverleners 
en dierenwelzijnorganisaties raadplegen/consulteren, bv via een openbare bijeenkomst?  
       
Er is nog niet gesproken over een vuurwerkvrije zone in Gouda. Op dit moment is daar nog geen 
aanleiding voor. In Gouda kennen we geen locaties waar er extreem veel vuurwerkoverlast is. Ook 
zijn er geen meldingen bekend waar er gevraagd wordt om een dergelijk vuurwerkverbod. Mocht in 
de toekomst blijken dat er behoefte is aan een vuurwerkverbod, bijvoorbeeld op plekken waar een 
verhoogd risico is op gevaar, schade of overlast, dan zullen wij dat onderzoeken.  
 
6. En hoe gaat het college er dit jaar ervoor zorgen dat er buiten de tijden dat vuurwerk 
afgestoken mag worden, dit ook niet gebeurt. Is uw streven daarbij dat er bij het Meldpunt 
Vuurwerk en politie, tot het moment dat er wel afgestoken mag worden, er geen (nul) 
klachten binnenkomen?  
 
Uiteraard streven wij er naar dat iedereen zich houdt aan de regels met betrekking tot het afsteken 
van vuurwerk met de jaarwisseling. De politie en handhavers van de gemeente zullen controleren 
op het vroegtijdig afsteken van vuurwerk. Dat er geen klachten binnenkomen zou heel mooi zijn, 
maar gelet de ervaring niet realistisch.   
 
Wij zullen in de communicatie naar de inwoners van Gouda erop attenderen wat de toegestane 
afsteektijden zijn. 
 
7. Deelt het College de mening dat schade aan materiaal, dieren en mensen in Gouda 
vermeden kan worden door het afsteken van particulier vuurwerk in zijn geheel te 
verbieden? Zo nee, waarom niet?  
 
Nee, gezien de schade die er heel het jaar door nog steeds is, deelt het College deze mening niet. 
Het verbieden zal er niet toe leiden dat er geen schade zal ontstaan. Indien dit het geval was zou 
er heel het jaar door ook geen schade zijn aan gemeentelijke en particuliere eigendommen. 
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Vandalisme is helaas van alle dag en een vuurwerkverbod zal wellicht de hoeveelheid schade 
terugbrengen, maar niet oplossen.   
 
8. Deelt het College de mening dat een totaalverbod van particulier vuurwerk de handhaving 
van het verbod eenvoudiger en efficiënter in Gouda zal maken?  
 
In de huidige context, waarbij het rijksbeleid er op gericht is dat er binnen bepaalde tijden vuurwerk 
mag worden afgestoken, is het voor een gemeente in samenwerking met de politie niet goed 
mogelijk om voor de gehele gemeente een vuurwerkverbod te handhaven. Als er landelijk een 
verbod op (de verkoop en het gebruik van) vuurwerk zou komen, is dat uiteraard een ander 
verhaal. Maar in de huidige situatie is alleen een verbod voor een beperkt gebied handhaafbaar.  
 
9. Bent u bereid om net als collega-gemeenten te pleiten voor een landelijk particulier 
vuurwerkverbod?  
 
Wij zijn niet bereid om te pleiten voor een landelijk particulier vuurwerkverbod. De jaarwisseling is 
voor de meeste inwoners gelukkig nog steeds een feestje dat wel gepaard gaat met het normaal 
gebruik van vuurwerk. In de meeste gevallen siervuurwerk.  
 
10. Wanneer kunnen we het plan van aanpak verwachten? Wordt dit aan de gemeenteraad 
aangeboden?  
 
De werkgroep oud en nieuw werkt aan een operationeel draaiboek voor de operationele diensten 
zoals brandweer, politie, cyclus, etc. Dit draaiboek wordt niet aan de gemeenteraad aangeboden, 
omdat dit operationele afspraken betreft.  
 
11. Is het bedrag aan schade van de jaarwisseling 2014/2015 het totale bedrag aan schade 
of is het bedrag waarvoor besloten is schade te vervangen (zoals in 2013/2014, rond de 
30.000 schade, maar slechts voor bijna 15.000 vervangen). Zo ja waarom is daartoe 
besloten?  
 
De totale schade aan gemeentelijke eigendommen lag na de jaarwisseling op een bedrag van 
€16.500,-. Echter zaten hier ook beschadigde objecten tussen die ruim voor de kerstvakantie en 
een aantal dagen na de jaarwisseling is geconstateerd. Dit van de totale schade in mindering 
gebracht,  houden we een bedrag over van € 13.500,-. Tevens is dit het bedrag wat besteed is aan 
het vervangen van de beschadigde objecten.  

 
 
Met vriendelijke groet, 
 
burgemeester en wethouders van Gouda, 
de secretaris,  de burgemeester, 
 
 
Drs. L.A.M. Bakker Dr. M. Schoenmaker 
 
 
 
De beantwoording van deze vragen heeft  ongeveer 5  uur ambtelijke inzet gekost.  

 
 



 

 

 

 

 

 pagina 4 

1. Minuut 
 
Rik Scheele 
Hans van Elzakker 
Youssef Talbi  


